
P R O T O K Ó Ł 

--------------------------------- 

ze wspólnego  posiedzenia  Komisji Rady Miejskiej w Łazach 

odbytego w dniu  12.09.2022 r. o  godz. 15.00 

w sali narad Urzędu Miejskiego w Łazach, ul. Traugutta 15 

 

Listy obecności w załączeniu. 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Łazach – Dariusz Tabas otwarł posiedzenie, 

powitał przybyłych i poinformował, że tematem  jest:  

1. Informacja o przebiegu wykonania budżetu Gminy Łazy za I półrocze 2022 r.  

2. Analiza i zaopiniowanie materiałów na sesję Rady Miejskiej w Łazach. 

3. Sprawy różne. 

Radni Rady Miejskiej w Łazach jednogłośnie przyjęli porządek obrad 

posiedzenia Komisji. 

Ad.1. 

Pani Anna Furman – Skarbnik Gminy Łazy omówiła wykonanie budżetu Gminy Łazy 

za I półrocze 2022 r. 

Informacja z wykonania budżetu Gminy Łazy za I półrocze 2022 roku znajduje się           

w Biurze Rady Miejskiej w Łazach dla zainteresowanych do wglądu. 

Radni Rady Miejskiej w Łazach zapoznali się z przedłożoną informację                               

z wykonania budżetu Gminy Łazy za I półrocze 2022 roku oraz  przyjęli do 

wiadomości bez uwag. 

Ad.2. 

Radni przystąpili do analizy przedłożonych projektów uchwał oraz zaopiniowali jak 

poniżej: 

1. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia rezygnacji z funkcji 

Wiceprzewodniczącego Rady Miejskiej w Łazach. 

W dniu 18 sierpnia 2022 r. radny Dariusz Tabas złożył do Rady Miejskiej w Łazach 

pisemną rezygnację z dotychczas pełnionej funkcji Wiceprzewodniczącego Rady 

Miejskiej w Łazach. Zgodnie z art. 19 ust. 5 Ustawy z dnia 8 marca 1990 r.                                   

o samorządzie gminnym (t.j. Dz.U. z 2022 r. poz. 559 z późn. zm.), w przypadku 

rezygnacji przewodniczącego lub wiceprzewodniczącego rada podejmuje uchwałę                   

w sprawie przyjęcia tej rezygnacji nie później niż w ciągu 1 miesiąca od dnia złożenia 

rezygnacji. 



Radni nie zabrali głosu w dyskusji. 

 

Głosowanie odbędzie się na sesji.  

2. Podjęcie uchwały w sprawie  wyboru Wiceprzewodniczącej/cego Rady Miejskiej                    

w Łazach. 

W związku ze złożoną rezygnacją z funkcji Wiceprzewodniczącego Rady Miejskiej 

w Łazach Radnego Dariusza Tabasa zasadne jest podjęcie uchwały w sprawie  

wyboru Wiceprzewodniczącej/cego Rady Miejskiej  w Łazach. 

Radni nie zabrali głosu w dyskusji. 

 

Wybór Wiceprzewodniczącej/cego Rady Miejskiej  w Łazach odbędzie się na sesji. 

 

3. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Uchwały XXVII/234/17 Rady Miejskiej          

w Łazach w sprawie ustalenia stawki opłaty za gospodarowanie odpadami 

komunalnymi. 

Pani Joanna Popczyk – Kierownik Wydziału Gospodarki Komunalnej, Lokalowej        

i Ochrony Środowiska powiedziała, że zgodnie z art. 6k ust. 1 i ust. 3 ustawy z dnia 13 

września 1996r. o utrzymaniu czystości i porządku w gminach (t.j. Dz. U. z 2022 r. poz. 

1297 z późn. zm.) rada gminy uchwala stawkę opłaty za gospodarowanie odpadami 

komunalnymi.  

Proponowane zmiany w podejmowanej uchwale dotyczą wysokości stawek opłaty za 

gospodarowanie odpadami komunalnymi dla właścicieli nieruchomości 

zamieszkałych, znajdujących się na terenie gminy Łazy.  

Wobec powyższego proponuje się przyjęcie stawki opłaty za gospodarowanie 

odpadami komunalnymi dla nieruchomości zamieszkałych, położonych na terenie 

gminy Łazy w wysokości 32,00 zł od osoby, jeżeli odpady komunalne są zbierane             

i odbierane w sposób selektywny.  

Równocześnie proponuje się przyjęcie stawki opłaty podwyższonej za 

gospodarowanie odpadami komunalnymi, jeżeli właściciel nieruchomości nie wypełnia 

obowiązku zbierania odpadów komunalnych w sposób selektywny w wysokości               

64,00 zł miesięcznie od mieszkańca.  

Powyższe propozycje stawek opłat za odpady komunalne zostały tak skalkulowane 

aby wydatki związane z systemem gospodarowania odpadami zostały w pełni pokryte.  

Podwyższenie stawki opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi pokrywa 

koszty funkcjonowania systemu gospodarowania odpadami komunalnymi zgodnie                  

z art. 6r ust. 2 i 2a, 2b ww. ustawy.  

Z pobranych opłat za gospodarowanie odpadami komunalnymi gmina pokrywa koszty 

funkcjonowania systemu gospodarowania odpadami komunalnymi, które obejmują 

koszty:  

1) odbierania, transportu, zbierania, odzysku i unieszkodliwiania odpadów 

komunalnych;  

2) tworzenia i utrzymania punktów selektywnego zbierania odpadów komunalnych;  



3) obsługi administracyjnej tego systemu;  

4) edukacji ekologicznej w zakresie prawidłowego postępowania z odpadami 

komunalnymi.  

Z pobranych opłat za gospodarowanie odpadami komunalnymi gmina może pokryć 

koszty wyposażenia nieruchomości w pojemniki lub worki do zbierania odpadów 

komunalnych oraz koszty utrzymywania pojemników w odpowiednim stanie 

sanitarnym, porządkowym i technicznym jak również koszty usunięcia odpadów 

komunalnych z miejsc nieprzeznaczonych do ich składowania i magazynowania                     

w rozumieniu ustawy z dnia 14 grudnia 2012 r. o odpadach. 

Radny Krzysztof Furman zapytał ile firm wzięło udział w przetargu na usługę odbioru 

odpadów komunalnych i czy zmieniły się zasady odbioru odpadów komunalnych. 

Radny powiedział również, że trzeba zaktualizować bazę danych mieszkańców, którzy 

powinni płacić za śmieci. 

Kierownik Joanna Popczyk odpowiedziała, że w przetargu na usługę odbioru                              

i zagospodarowania odpadów komunalnych powstających na terenie nieruchomości 

gminy Łazy na których zamieszkują mieszkańcy  wzięła udział tylko jedna firma - ALBA 

Miejskie Przedsiębiorstwo Gospodarki Komunalnej Sp. z o.o. z Dąbrowy Górniczej. 

Jeżeli chodzi o zasady odbioru odpadów komunalnych to zostają niezmienne.   

Radny Alfred Bachowski zapytał w jakiej wysokości są zaległości w płatnościach za 

odpady komunalne w gminie i czy jest problem z tymi płatnościami. 

Pani Anna Furman – Skarbnik Gminy powiedziała, że wszystkie zaległości                                 

w płatnościach za odpady komunalne są na kwotę około 346 tys. zł. Do osób 

zalegających z płatnościami na bieżąco wysyłane są upomnienia. 

Radna Marta Grzesica powiedziała, że powinna być ulga w opłacie za gospodarowanie 

odpadami komunalnymi dla nieruchomości niewytwarzających popiołu. 

Pani Joanna Popczyk powiedziała, że obowiązująca ustawa dotycząca opłat za 

gospodarowanie odpadami komunalnymi nie uwzględnia ulgi dla nieruchomości, które 

nie wytwarzają popiołu.  

Komisja Budżetowa pozytywnie ( 5 głosów za, 1 głos wstrzymujący się)  

zaopiniowała projekt uchwały w sprawie zmiany Uchwały XXVII/234/17 Rady 

Miejskiej w Łazach w sprawie ustalenia stawki opłaty za gospodarowanie 

odpadami komunalnymi. 

Komisja Rozwoju i Promocji jednogłośnie pozytywnie  (4 głosy za) zaopiniowała 
projekt uchwały w/w sprawie. 
 
Komisja Bezpieczeństwa i Ochrony Środowiska jednogłośnie pozytywnie              
(2 głosy za) zaopiniowała projekt uchwały w/w sprawie. 
 

4. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Uchwały XV/99/2020 Rady Miejskiej             

w Łazach  z dnia 27 maja 2020 r. w sprawie zwolnienia w części z opłaty za 

gospodarowanie odpadami komunalnymi właścicieli nieruchomości 

zabudowanych budynkami mieszkalnymi jednorodzinnymi kompostujących 

bioodpady stanowiące odpady komunalne w kompostowniku przydomowym. 



Pani Joanna Popczyk – Kierownik Wydziału Gospodarki Komunalnej, Lokalowej                        

i Ochrony Środowiska powiedziała, że zgodnie z art. 6k ust. 4a ustawy z dnia 13 

września 1996r. o utrzymaniu czystości i porządku w gminach (t.j. Dz. U. z 2022 r. poz 

1297 z późn.zm.) rada gminy, w drodze uchwały zwalnia w części z opłaty za 

gospodarowanie odpadami komunalnymi. Zwolnienie to (zgodnie z brzmieniem 

przepisu) adresowane może być jedynie do właścicieli nieruchomości w zabudowie 

jednorodzinnej, którzy kompostują bioodpady stanowiące odpady komunalne we 

własnym kompostowniku przydomowym.  

Intencją ustawodawcy było wprowadzenie zachęty ekonomicznej, dzięki której 

bioodpady zagospodarowane będą przez właścicieli nieruchomości we własnym 

zakresie i nie zwiększą tym samym strumienia odpadów komunalnych 

przekazywanych do dalszego zagospodarowania. Podstawą ubiegania się o 

zwolnienie jest złożenie przez właściciela nieruchomości jednorodzinnej deklaracji o 

wysokości opłaty zagospodarowanie odpadami komunalnymi, w której oświadczy 

(zaznaczy), że posiada przydomowy kompostownik, kompostuje w nim bioodpady 

stanowiące odpady komunalne.  

Proponowane zmiany w podejmowanej uchwale polegają na zwiększeniu kwoty 

zwolnienia w wysokości 4,00 zł od jednego mieszkańca zamieszkującego 

nieruchomość. Podwyższenie kwoty zwolnienia staje się jeszcze większą zachętą dla 

mieszkańca do zagospodarowania odpadów we własnym zakresie. 

Komisja Budżetowa jednogłośnie pozytywnie  ( 6 głosy za) zaopiniowała projekt 

uchwały w sprawie zmiany Uchwały XV/99/2020 Rady Miejskiej  w Łazach  z dnia 

27 maja 2020 r. w sprawie zwolnienia w części z opłaty za gospodarowanie 

odpadami komunalnymi właścicieli nieruchomości zabudowanych budynkami 

mieszkalnymi jednorodzinnymi kompostujących bioodpady stanowiące odpady 

komunalne w kompostowniku przydomowym. 

Komisja Rozwoju i Promocji jednogłośnie pozytywnie  (4 głosy za) zaopiniowała 
projekt uchwały w/w sprawie. 
 

5. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Uchwały Nr XI/87/15 Rady Miejskiej             

w Łazach z dnia 8 grudnia 2015 r. w sprawie określenia wysokości stawek 

podatku od nieruchomości oraz zwolnień od podatku od nieruchomości. 

Pani Anna Furman – Skarbnik Gminy powiedziała, że proponowane stawki podatku 

od nieruchomości na rok 2023 zostały zwiększone o 5,0 % w stosunku do stawek             

z roku 2022. Wskaźnik wzrostu stawek zgodny jest ze wskaźnikiem wzrostu stawek 

maksymalnych ogłaszanych przez Ministra Finansów. Stawki w tej wysokości 

pozwalają na spodziewane dochody z tytułu podatku od nieruchomości w wysokości 

8.722.580 zł, czyli o 277.969 zł więcej niż wynikałoby to ze stawek z roku 2022. 

Jednocześnie skutki obniżenia górnych stawek podatkowych wyniosą 2.481.174 zł,     

co stanowi 28,45 % spodziewanych wpływów, jednocześnie stawki łącznie zostały 

obniżone o 22,15 % w stosunku do stawek maksymalnych. 

Radny Alfred Bachowski zapytał z czego wynika podniesienie stawki podatku o 5%. 



Pani Anna Furman Skarbnik Gminy odpowiedziała, że stawki podatku zostały 

zwiększone o 5,0 % w stosunku do stawek z roku 2022 i zostały one uśrednione, 

maksymalne stawki na rok 2023 wynoszą 11,8% w stosunku do stawek z roku 2022. 

Komisja Budżetowa jednogłośnie pozytywnie  ( 6 głosy za) zaopiniowała projekt 

uchwały w sprawie zmiany Uchwały Nr XI/87/15 Rady Miejskiej  w Łazach z dnia 

8 grudnia 2015 r. w sprawie określenia wysokości stawek podatku od 

nieruchomości oraz zwolnień od podatku od nieruchomości. 

Komisja Rozwoju i Promocji większością głosów  (3 głosy za, 1 głos przeciwny) 
pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w/w sprawie. 
 

6. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały w sprawie uchwalenia Wieloletniej 

Prognozy Finansowej Gminy Łazy na lata 2022-2032. 

Pani Anna Furman – Skarbnik Gminy powiedziała, że niniejszą uchwałą zmienia 

się brzmienie punktu dotyczącego upoważnienia zarządu JST do zaciągania 

zobowiązań z tytułu umów, których realizacja w roku budżetowym i w latach 

następnych jest niezbędna dla zapewnienia ciągłości działania Gminy i których 

płatności wykraczają poza rok budżetowy, eliminując zapis "do kwoty 6.000.000 zł 

jednorazowo". 

Radni nie zabrali głosu w dyskusji. 

 

Komisja Budżetowa jednogłośnie pozytywnie  ( 6 głosy za) zaopiniowała projekt 

uchwały w sprawie zmiany uchwały w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy 

Finansowej Gminy Łazy na lata 2022-2032. 

7. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Uchwały budżetowej Gminy Łazy                  

na  rok 2022. 

Pani Anna Furman – Skarbnik Gminy powiedziała, że niniejszym projektem 

uchwały proponuje się: 

1. zmiany w planie dochodów budżetowych polegające na zwiększeniu planu 

dochodów budżetowych o kwotę 14.279.112,14 zł z tytułu: 

- zwiększenia części oświatowej subwencji ogólnej na rok 2022 w wysokości 63.155,00 

zł (rozdział 75801), zgodnie z informacją z Ministerstwa Finansów, 

- podpisania umowy na dofinansowanie ze środków PFRON projektu budowy windy 

zewnętrznej do budynku OPS w Łazach w wysokości 124.629,56 zł (rozdział 85295), 

- zwiększenia planu dotacji celowej pochodzące z rezerwy celowej budżetu, 

przeznaczonych na zwrot części wydatków wykonanych w ramach funduszu 

sołeckiego w 2021 r. w wysokości 38.327,58 zł, w tym bieżące 34.938,14 zł., 

majątkowe 3.389,44 (rozdział 75814), 

- przypadających na rok bieżący odroczonych płatności dot. nabycia od Gminy Łazy 

oczyszczalni i sieci kanalizacyjnej w wysokości 1.810.000,00 zł. (rozdział 70005), 

- zwrotów nienależnie pobranych świadczeń - zwiększenie w rozdziale 85216 o kwotę 

1.000,00 zł (zasiłki okresowe) i 85502 o kwotę 2.000,00 zł. (świadczenia rodzinne) , 



- zgłoszonego zapotrzebowania na wypłatę dodatku węglowego w wysokości 

12.240.000,00 zł. (rozdział 85295). 

Ponadto dokonane zostały zmiany w klasyfikacji budżetowej wynikające ze zmiany 

rozporządzenia w sprawie szczegółowej klasyfikacji dochodów, wydatków, 

przychodów i rozchodów (...) w zakresie środków pochodzących z Rządowego 

Funduszu Polski Ład (rozdział 60014 i 60016) oraz wpływów z darowizn i ofiar w 

postaci pieniężnej na realizację zadań na rzecz pomocy Ukrainie (rozdział 75095) 

2. zmiany w planie wydatków budżetu polegające na zwiększeniu planu wydatków 

budżetowych o 12.979.112,14 zł polegających na: 

a) zwiększeniu planu wydatków budżetowych z tytułu: 

- zwiększenia subwencji ogólnej w wysokości 63.155,00 zł, w związku ze zmianami      

w zakresie średniego wynagrodzenia nauczycieli stażystów i nauczycieli 

kontraktowych, 

- podpisania umową na dofinansowanie budowy windy przy budynku OPS w Łazach 

(rozdz. 85295) w wysokości 124.629,56 zł, 

- zwrotów nienależnie pobranych świadczeń - zasiłki okresowe zwiększenie o 1.000,00 

zł (rozdział 85216) i świadczenia rodzinne zwiększenie o 2.000,00 zł (rozdział 85502), 

- zwiększenia dotacji dla żłobka za dodatkowe miejsca - 14.400,00 zł (rozdział 85516), 

- utrzymania gotowości bojowej OSP w zakresie wody zużytej na cele ppoż oraz 

ekwiwalentów dla strażaków w wysokości 106.000,00 zł. (rozdział 75412), 

- wydatków na odtworzenie rowu w Niegowoniczkach - Niwa Zagórczańska                       

w wysokości 17.927,58 zł (rozdział 60016), 

- podniesienia udziałów w Promax Sp. z o.o. o kwotę 410.000,00 zł. (rozdział 75095) 

- wypłat dodatku węglowego wraz z kosztami obsługi w wysokości 12.240.000,00 zł. 

(rozdział 85295), 

b) dokonaniu przeniesień w planie wydatków budżetowych z tytułu: 

- zmiany rozporządzenia w sprawie szczegółowej klasyfikacji dochodów, wydatków, 

przychodów i rozchodów (...) w zakresie środków pochodzących z Rządowego 

Funduszu Polski Ład (rozdział 60014 i 60016) - zmiana paragrafu 605 na 637, 

- zmniejszenia wydatków w rozdziale 90015 o kwotę 15.000,00 zł. przeznaczonych na 

dobudowę świetlenia 

- zwiększenia wydatków w rozdziale 60016 o kwotę 15.000,00 zł. na czyszczenie 

kanalizacji deszczowej. 

3. zwiększeniu planu rozchodów budżetu o kwotę 1.300.000,00 zł. w formie lokaty 

bankowej  

4. w związku z powyższym, zmniejszeniu o 1.300.000,00 zł ulegnie planowany deficyt 

budżetu, proponuje się zmniejszyć zaangażowanie nadwyżki budżetowej o tą kwotę. 

Po zmianie kwota zaangażowanej nadwyżki wynosić będzie 700.000,00 zł.; 

5. dokonać uaktualnienia załączników: 



- dotacji planowanych do udzielenia z budżetu gminy podmiotom należącym                       

i nienależącym do sektora finansów publicznych, 

- dochodów oraz wydatków nimi finansowanych pochodzących ze środków Funduszu 

Przeciwdziałania COVID-19 

- dochodów oraz wydatków nimi finansowanych pochodzących ze środków Funduszu 

pomocy. 

Radny Krzysztof Furman zapytał o podniesienie udziałów w spółce Promax. 

Pani Agnieszka Perkowska powiedziała, że Spółka Promax złożyła w Urzędzie 

Marszałkowskim dokumenty niezbędne do zakwalifikowania części robót dodatkowych 

i zamiennych jako kosztów kwalifikowalnych, celem zwiększenia wartości 

dofinansowania do realizacji zadania. Po otrzymaniu zgody oczekiwano na aneks do 

umowy, który umożliwiał złożenie wniosku o płatność końcową i otrzymanie refundacji 

wydatków już poniesionych. W chwili obecnej wniosek o płatność jest weryfikowany, a 

po jego zatwierdzeniu spółka otrzyma zwrot poniesionych kosztów, co umożliwi 

dokonanie płatności na rzecz Gminy. 

Radna Edyta Wójcik zapytała o koszty dofinansowania do żłobka w Łazach. 

Pani Anna Furman odpowiedziała, że dofinansowanie do żłobka w Łazach za 

dodatkowe miejsca  wynosi 14.400,00 zł. Dofinansowanie to dotyczy 8 dodatkowych 

miejsc w żłobku. 

Radna Renata Supernak zapytała na co jest przeznaczony zwrot z funduszy sołeckich. 

Pani Anna Furman odpowiedziała, że  zwrot z funduszy sołeckich został przeznaczony 

na dofinansowanie za dodatkowe miejsca  w żłobku w Łazach, na oczyszczenie rowu 

w Niegowonicach oraz na Ochotnicze Straże Pożarne z gminy Łazy. 

Komisja Budżetowa jednogłośnie pozytywnie  ( 6 głosy za) zaopiniowała projekt 

uchwały w sprawie zmiany Uchwały budżetowej Gminy Łazy na  rok 2022. 

 

8. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na udzielenie ulgi w spłacie 

należności cywilnoprawnej. 

Pani Anna Furman – Skarbnik Gminy powiedziała, że Dłużnik zarejestrowany pod 

numerem 8851 złożył wniosek o umorzenie względem niego zaległości wynikających 

z nakazu zapłaty za okres od 07.2011 do 07.2013, a dotyczących lokalu mieszkalnego, 

którego głównym najemcą w okresie tym była jego matka.  

Dłużnik uzasadnia wniosek tym, że w okresie, którego nakaz dotyczy, nie mieszkał już 

w tym lokalu i nigdy nie doręczono mu przedmiotowego nakazu zapłaty. Z akt 

sądowych wynika, że Dłużnik ten faktycznie nie odebrał osobiście nakazu zapłaty, 

odebrała go osoba spoza rodziny zajmującej lokal. Ponadto do wniosku Dłużnik 

załączył dokumenty potwierdzające fakt podjęcia przez niego w w/w okresie studiów 

stacjonarnych w innym mieście, znacznie oddalonym od Łaz (Kraków) oraz dowody 

ponoszenia opłat czynszowych na rzecz osoby, od której wynajmował w okresie 

studiów lokal.  



Powyższe podważa skuteczność doręczenia nakazu zapłaty.  

Mając natomiast na względzie, że zgodnie z art. 688 (1) k.c. w brzmieniu 

obowiązującym w spornym okresie :  

"§ 1. Za zapłatę czynszu i innych należnych opłat odpowiadają solidarnie z najemcą 

stale zamieszkujące z nim osoby pełnoletnie.  

§ 2. Odpowiedzialność osób, o których mowa w § 1, ogranicza się do wysokości 

czynszu i innych opłat należnych za okres ich stałego zamieszkiwania."  

Przedstawione powyżej okoliczności uzasadniają umorzenie należności wobec 

Dłużnika. 

Radni nie zabrali głosu w dyskusji.  

Komisja Rozwoju i Promocji jednogłośnie pozytywnie (5 głosów za, 1 radny nie 

brał udziału w głosowaniu ) zaopiniowała projekt uchwały w sprawie wyrażenia 

zgody na udzielenie ulgi w spłacie należności cywilnoprawnej. 

 

9. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na udzielenie ulgi w spłacie 

należności cywilnoprawnej. 

Pani Anna Furman – Skarbnik Gminy powiedziała, że dłużnik zarejestrowany pod 

numerem 9255 jako najemca lokalu komunalnego zmarł w 2019 r. Według 

posiadanych prze Gminę informacji dłużnik nie pozostawił po sobie żadnego majątku. 

Prowadzone przeciwko dłużnikowi postępowania egzekucyjne nie doprowadziły do 

ściągnięcia nawet części należności objętych nakazami zapłaty. W toku postępowań 

egzekucyjnych prowadzonych przez różnych komorników nie ustalono żadnych 

ruchomości w miejscu zamieszkania dłużnika podlegających egzekucji, dłużnik nie 

posiadał pojazdów ani też nieruchomości, utrzymywał się z prac dorywczych. 

Ostatecznie wszystkie postępowanie zostały umorzone z uwagi na bezskuteczność 

egzekucji.  

Ewentualni spadkobiercy nie są znani. W Sądzie Rejonowym w Zawierciu brak jest 

zarejestrowanej sprawy spadkowej i brak oświadczenia o przyjęciu bądź odrzuceniu 

spadku. Ustalenie kręgu spadkobierców możliwe byłoby dopiero po przeprowadzaniu 

postępowania spadkowego, co wiązałoby się po stronie Gminy z dodatkowymi 

kosztami.  

Z racji tego, że według wiedzy Gminy dłużnik nie pozostawił majątku a jedynie długi, 

potencjalny spadkobierca najprawdopodobniej przyjmie spadek z dobrodziejstwem 

inwentarza, czyli będzie odpowiadał wyłącznie do wysokości aktywów ustalonych w 

spisie inwentarza. 

Radni nie zabrali głosu w dyskusji.  

 

Komisja Rozwoju i Promocji jednogłośnie pozytywnie (5 głosów za, 1 radny nie 

brał udziału w głosowaniu ) zaopiniowała projekt uchwały w sprawie wyrażenia 

zgody na udzielenie ulgi w spłacie należności cywilnoprawnej. 

 



10.  Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na udzielenie ulgi w spłacie      

 należności cywilnoprawnej. 

Pani Anna Furman – Skarbnik Gminy powiedziała, że dłużnik zarejestrowany 

pod numerem 9277 jako najemca lokalu komunalnego zmarł w 2021r. Według 

posiadanych prze Gminę informacji dłużnik nie pozostawił po sobie żadnego majątku. 

Prowadzone przeciwko dłużnikowi postępowanie egzekucyjne nie doprowadziło do 

ściągnięcia nawet części należności objętych nakazem zapłaty. Ostatecznie 

postępowanie to zostało umorzone z uwagi na bezskuteczność - dłużnik nie posiadał 

rachunków bankowych, nie był właścicielem pojazdów mechanicznych. Innego 

majątku nie ustalono.  

Ewentualni spadkobiercy nie są znani. W Sądzie Rejonowym w Zawierciu brak 

jest zarejestrowanej sprawy spadkowej i brak oświadczenia o przyjęciu bądź 

odrzuceniu spadku. Ustalenie kręgu spadkobierców możliwe byłoby dopiero po 

przeprowadzaniu postępowania spadkowego, co wiązałoby się po stronie Gminy z 

dodatkowymi kosztami.  

Z racji tego, że według wiedzy Gminy dłużnik nie pozostawił majątku a jedynie 

długi, doszłoby do sytuacji, w której Gmina ponosząc koszty postępowania 

spadkowego nie odzyskałaby żadnych należności. 

Radni nie zabrali głosu w dyskusji.  

Komisja Rozwoju i Promocji jednogłośnie pozytywnie (5 głosów za, 1 radny nie 

brał udziału w głosowaniu ) zaopiniowała projekt uchwały w sprawie wyrażenia 

zgody na udzielenie ulgi w spłacie należności cywilnoprawnej. 

 

11.  Podjęcie uchwały w sprawie wyborów uzupełniających na ławnika do Sądu   

 Okręgowego w Sosnowcu na kadencję 2020-2023. 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Łazach powiedział, że 1 kwietnia 2022 roku 

utworzony został na mocy rozporządzenia Ministra Sprawiedliwości Sąd Okręgowy                 

w Sosnowcu z siedzibą w Sosnowcu przy ul. Żeromskiego 3, obejmujący swoją 

właściwością miejscową i rzeczową sprawy z obszaru: Sądu Rejonowego w Będzinie, 

Sądu Rejonowego w Dąbrowie Górniczej, Sądu Rejonowego w Jaworznie, Sądu 

Rejonowego w Sosnowcu i Sądu Rejonowego w Zawierciu.  

Prezes Sądu Okręgowego w Sosnowcu zwrócił się z pismem do Rady Miejskiej                        

w Łazach o przeprowadzenie na obszarze Gminy Łazy wyborów uzupełniających na 

ławników do orzekania w Sądzie Okręgowym w Sosnowcu. Kolegium Sądu 

Okręgowego w Sosnowcu ustaliło ogólną liczbę ławników do orzekania w tym sądzie 

tj. 79 ławników. Do wyboru w Gminie Łazy przypada odpowiednio 2 ławników                        

(z zakresu innego niż prawo pracy i ubezpieczeń społecznych).  

Zgłoszenia kandydatów na ławników przyjmowane były od 6 lipca 2022 roku do                        

5 sierpnia 2022 roku. Zgłosił się 1 kandydat na ławnika.  

Zespół opiniujący kandydatów na ławników powołany Uchwałą Nr XL/250/2022 Rady 

Miejskiej w Łazach w dniu 18.08.2022 r. przedstawił pozytywną opinię o zgłoszonym 

kandydacie, w szczególności w zakresie spełnienia wymogów określonych w ustawie.  

Wyboru ławników dokonuje Rada Miejska w głosowaniu tajnym. 



Komisja Bezpieczeństwa i Ochrony Środowiska jednogłośnie pozytywnie              
(2 głosy za) zaopiniowała projekt uchwały w sprawie wyborów uzupełniających 
na ławnika do Sądu Okręgowego w Sosnowcu na kadencję 2020-2023. 
 

12.  Podjęcie uchwały w sprawie nadania nazwy ulicy na terenie Gminy Łazy                 

 w miejscowości Rokitno Szlacheckie. 

Pan Przemysław Hrehorowicz - Kierownik Wydziału Gospodarowania 

Nieruchomościami powiedział, że zgodnie z art. 18 ust. 2 pkt. 13 ustawy o samorządzie 

gminnym do wyłącznej właściwości Rady Gminy należy podejmowanie uchwał                         

w sprawie herbu gminy, nazw ulic i placów będących drogami publicznymi a także 

wznoszenia pomników (t.j. Dz.U. z 2022 r., poz. 559). Przedłożony projekt uchwały 

obejmuje propozycję nadania nazwy ulicy „Kazimierówka” dla drogi kategorii drogi 

powiatowej nr 1734 S w sołectwie Rokitno Szlacheckie przebiegającej przez 

nieruchomości o numerach geodezyjnych 122/1; 187; 188; 189; oraz działkach 

drogowych numer: 146/1; 146/2; 190 stanowiących odnogi od drogi 1734 S obręb 

Kazimierówka w Rokitnie Szlacheckim gmina Łazy.                                                           

Postępowanie administracyjne nadania ww. nazwy ulicy zostało wszczęte z urzędu                

w związku z brakiem nazwy ulicy na przywołanym odcinku drogi oraz regulacji 

występujących błędów związanych z numeracją porządkową. Ponadto brak nazwy 

ulicy w przysiółku Kazimierówka stanowiącej część Sołectwa Rokitno Szlacheckie 

uniemożliwia prawidłowe wykonywanie meldunków oraz generowania nowych 

numerów porządkowych.  

Nazwa ulicy „Kazimierówka” odnosi się do nazwy obrębu, czyli nazwy już istniejącej                 

z którą mieszkańcy utożsamiają się od wielu lat a ww. nazwa została pozytywnie 

zaopiniowana przez Radnych, Sołtysa Sołectwa Rokitno Szlacheckie oraz zarządcę 

drogi tj. Starostwo Powiatowe w Zawierciu - Wydział Dróg Powiatowych. Ponadto 

podjęcie niniejszej uchwały umożliwi spełnienie wymogów wynikających                                       

z rozporządzenia Ministra Rozwoju, Pracy i Technologii z dnia 21 lipca 2021r.                            

w sprawie ewidencji miejscowości, ulic i adresów (Dz.U. z 2021r. poz. 1368). 

Radni nie zabrali głosu w dyskusji. 

Komisja Bezpieczeństwa i Ochrony Środowiska jednogłośnie pozytywnie              

(2 głosy za) zaopiniowała projekt uchwały w sprawie nadania nazwy ulicy na 

terenie Gminy Łazy  w miejscowości Rokitno Szlacheckie. 

 

13.  Podjęcie uchwały w sprawie nadania nazwy ulicy na terenie Gminy Łazy                

 w obrębie Chruszczobród. 

 

Pan Przemysław Hrehorowicz - Kierownik Wydziału Gospodarowania 

Nieruchomościami powiedział, że zgodnie z art. 18 ust. 2 pkt. 13 ustawy o samorządzie 

gminnym do wyłącznej właściwości Rady Gminy należy podejmowanie uchwał                        

w sprawie herbu gminy, nazw ulic i placów będących drogami publicznymi a także 

wznoszenia pomników (t.j. Dz.U. z 2022 r., poz. 559). Przedłożony projekt uchwały 

obejmuje propozycję nazwy ulicy „Powiatowa”, oznaczonej numerami geodezyjnymi 

działek 3360/2; 3361/1; 3362/1; 6037; 6038; 6042; 6064; 6496 obręb Chruszczobród, 

gmina Łazy. 



Postępowanie administracyjne nadania ww. nazwy ulicy zostało wszczęte z urzędu                 

w związku z brakiem odpowiedniej uchwały oraz chęci rozwiązania niejasności 

związanych z przebiegiem przedmiotowej drogi oraz regulacji występujących błędów 

związanych z numeracją porządkową. 

Mieszkańcy Sołectwa Chruszczobród od kilkudziesięciu lat posługują się 

przywołaną nazwą ulicy a sformalizowanie nazwy pozwoli rozwiązać istniejące 

niejasności. Nazwa ulicy „Powiatowa” została pozytywnie zaopiniowana przez 

Radnych, Sołtysa Sołectwa Chruszczobród oraz zarządcę drogi tj. Zarząd Dróg 

Wojewódzkich w Katowicach. Ponadto podjęcie niniejszej uchwały umożliwi spełnienie 

wymogów wynikających z rozporządzenia Ministra Rozwoju, Pracy i Technologii z dnia 

21 lipca 2021r. w sprawie ewidencji miejscowości, ulic i adresów (Dz.U. z 2021r. poz. 

1368).  

Radni nie zabrali głosu w dyskusji. 

Komisja Bezpieczeństwa i Ochrony Środowiska jednogłośnie pozytywnie              

(2 głosy za) zaopiniowała projekt uchwały w sprawie nadania nazwy ulicy na 

terenie Gminy Łazy w obrębie Chruszczobród. 

 

Ad. 3. 

W sprawach różnych Dariusz Tabas – Przewodniczący Rady Miejskiej                          

w Łazach zapoznał Radnych z korespondencją jaka wpłynęła w okresie 

międzysesyjnym. 

Korespondencja jest do wglądu w Biurze Rady. 

 

Radny Krzysztof Furman zapytał czy jest już realizowany, wypłacany dodatek 

węglowy. 

Pani Agnieszka Mucha – Dyrektor Ośrodka Pomocy Społecznej powiedziała, że 

wnioski o dodatek węglowy  przyjmowane są w siedzibie ośrodka na ul. Pocztowej 14 

w Łazach jak również w Urzędzie Miejskim w Łazach na ul. Traugutta 15. Pieniądze 

będą wypłacane po otrzymaniu ich od Wojewody Śląskiego oraz po weryfikacji 

wniosków pod względem formalnym jak również w Centralnej Ewidencji Emisyjności 

Budynków (CEEB) informacji dotyczących źródła ogrzewania wnioskodawcy.  

 

Radna Marta Grzesica zapytała czy jest możliwość korzystania z placu i boiska 

szkolnego w Chruszczobrodzie. 

Pan Maciej Kaczyński – Burmistrz Łaz odpowiedział, że do czasu wyłonienia 

nowej firmy remontowej nie ma możliwości korzystania przez dzieci z placu i boiska 

szkolnego. 

Na tym posiedzenie zakończono. 

 

Protokół sporządziła:  Iwona Kurzeja                                           Przewodniczący 

   Rady Miejskiej w Łazach 

 

                                                                                            /-/    Dariusz Tabas 

 


